



中文核心期刊
中国科技核心期刊

ISSN 1673-1506
CODEN: ZHYGEQ

中国海上油气

CHINA OFFSHORE OIL AND GAS



中国海洋石油总公司
China National Offshore Oil Corporation

2
2012 Vol.24

中国海上油气
ZHONGGUO HAISHANG YOUQI
2012年 第24卷 第2期
目 次

· 油气勘探 ·

深水重力流沉积的层序地层结构与控制因素

- 南海北部白云深水区重力流沉积层序地层学研究思路 庞 雄(1)
海底电缆地震技术优势及在中国近海的应用效果 王守君(9)
琼东南盆地地壳密度结构重震联合反演与岩性分析 刘一峰 张中杰 张素芳(13)
渤海海域 CO₂ 成因与分布主控因素 李 军 邹华耀 周心怀等(19)
融合地质建模与地震反演技术提高储层预测精度的新方法及其应用

- 以涠洲 11-1N 油田为例 方小宇 姜 平 欧振能等(23)
8L4S176T 观测系统在渤海 CF 区块海底电缆地震采集中的应用 龚旭东 张建峰 王志亮等(27)

· 油气田开发 ·

- 变形介质稠油油藏产能计算 马奎前 刘英宪 苏彦春等(32)
基于洛伦兹曲线法定量表征储层非均质性方法的改进与应用 刘 超 马奎前 李红英等(36)
渤海油田聚合物驱油剂性能特征评价实验研究 姜维东 张 健 周 薇(39)
烷基糖苷与重烷基苯磺酸盐复配体系性能研究 姜汉桥 孙传宗(44)

· 钻采工程 ·

- 低剂量天然气水合物抑制剂对渤海 M 油气田原油破乳脱水的影响 程 艳 黄 泾 李支文等(47)
渤海 D 油田 WHPA 平台大位移水平井钻修机钻井作业实践 李 凡 王晓鹏 张 海等(50)
深水表层套管固井水泥浆体系的研制及应用 刘 科 王清顺 蒋世全等(54)
深水钻井安全钻井液密度窗口计算模型的建立与应用

- 以西非 AKPO 深水油田为例 蔚宝华 闫传梁 邓金根等(58)

· 海洋工程 ·

- POM 模式在渤海油气开发环境条件计算中的应用 杨圣和 兰志刚 何 琦等(61)
基于剪滞理论的海底双层管线热膨胀计算方法研究 刘晓霞 贾 旭 黄 俊(64)
“海洋石油 102”FPSO 生产系统工艺流程改造与实践 张绍广(69)
西非多点系泊 FPSO 波频运动预报研究 张 磊 杨建民 彭 涛等(72)

· 健康安全环保 ·

对改进炼化企业安全生产管理的思考与建议

- 基于石化企业典型火灾事故的原因分析 杨树波 梁晓华(77)

· 信息化建设 ·

- 企业信息系统建设的探索与思考** 张 钦(81)

· 专家介绍 ·

- 海洋油气勘探专家 庞 雄** (86)

《中国海上油气》入选 2011 年版全国中文核心期刊(8)

第五届中国国际深海油气大会、亚太海洋工程与船舶国际峰会(MA2012)分别将于

2012 年 5 月 24~25 日、6 月 28~29 日在广州和上海召开(26)

CHINA OFFSHORE OIL AND GAS

Vol. 24 , No. 2 , 2012

CONTENTS

• PETROLEUM EXPLORATION •

- Sequence stratigraphy configuration of deepwater gravity-flow sediments and its controls: a line of thinking in sequence stratigraphy of gravity-flow sediments in Baiyun deepwater area, the northern South China Sea Pang Xiong(1)
Technical advantages of OBC seismic survey and its application effects offshore China Wang Shoujun(9)
Gravity-seismic joint inversion of crustal density structure and lithology analysis in Qiongdongnan basin Liu Yifeng Zhang Zhongjie Zhang Sufang(13)
Carbon dioxide origin and the main controls over its distribution in Bohai Sea Li Jun Zou Huayao Zhou Xinhua et al. (19)
A new method to improve reservoir prediction by merging geological modeling with seismic inversion and its application: a case in Weizhou 11-1N oilfield Fang Xiaoyu Jiang Ping Ou Zhenneng et al. (23)
An application of 8L4S176T observation system to seismic acquisition of ocean-bottom cable in CF block, Bohai Sea Gong Xudong Zhang Jianfeng Wang Zhiliang et al. (27)

• OIL AND GAS FIELD DEVELOPMENT •

- Productivity calculation of heavy oil reservoirs in deformed media Ma Kuiqian Liu Yingxian Su Yanchun et al. (32)
An improvement of quantitative reservoir-heterogeneity characterization based on Lorenz curve method and its application Liu Chao Ma Kuiqian Li Hongying et al. (36)
An experiment evaluation of properties of polymer oil-displacement agents in Bohai oilfields Jiang Weidong Zhang Jian Zhou Wei(39)
A study on behaviors of a complex formulation system from alkyl glucoside and heavy alkylbenzene sulfonate Jiang Hanqiao Sun Chuanzong(44)

• DRILLING AND PRODUCTION ENGINEERING •

- Effect of low dosage gas hydrate inhibitor on the demulsification and dewatering of crude oil from M oil and gas field in Bohai Sea Cheng Yan Huang Jing Li Zhiwen et al. (47)
Practice of using the drilling/service unit to complete ERW on a WHPA platform of D oilfield in Bohai Sea Li Fan Wang Xiaopeng Zhang Hai et al. (50)
Development and application of cement slurry system for deepwater surface casing cementing Liu Ke Wang Qingshun Jiang Shiquan et al. (54)
Study and application of calculation model of safe drilling fluid density window: a case study of AKPO oilfield, West Africa Yu Baohua Yan Chuanliang Deng Jinggen et al. (58)

• OCEAN ENGINEERING •

- The application of POM in calculation of environmental conditions for oil development engineering in Bohai Sea Yang Shenghe Lan Zhigang He Qi et al. (61)
Study on thermal expansion calculation method for submarine pipe-in-pipe based on the shear lag theory Liu Xiaoxia Jia Xu Huang Jun(64)
The practice and optimization of “HYSY102” FPSO production system Zhang Shaoguang(69)
The forecast of wave frequency motions of a multi-point moored FPSO in West Africa Zhang Lei Yang Jianmin Peng Tao et al. (72)

• HEALTH,SAFETY & ENVIRONMENTAL PROTECTION •

- Opinions and proposals for improving the security and production management of oil refinery and chemical industry: based on the analysis of the classic fire accidents occurred in petrochemical industry Yang Shubo Liang Xiaohua(77)

• INFORMATION CONSTRUCTION •

- Explorations and considerations of the information system construction in an enterprise Zhang Qin(81)

• PERSONAGE •

- Offshore oil and gas exploration expert Pang Xiong (86)